
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

Dátum: 11.9.2024, 17.30 hod 

Miesto: Hotel Partizán, Tále 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD – prezident SAS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Katarína 
Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA, MUDr. Dáša Kmecová, PhD, MUDr.Štefan 
Pataky, MUDr. Miroslav Širila, , MUDr. Ivar Vacula, PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD,  

ospravedlnili sa členovia DR: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Iveta Kopalová 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD 

Program: 

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu: 1) Otvorenie 

2) XXXII. kongres SAS SLS (12.-14.9.2024)

3) Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR

4) Plán budúcich odborných podujatí

5) Rôzne

K bodu programu č.2: XXXII. kongres SAS SLS 

Prezident SAS prezentoval pripravený program kongresu. Celkovo 77 prezentácií, 20 blokov, 6 
s podporou partnerov. Súčasťou aj 2 workshopy. Zaslaných bolo 21 abstraktov – (pokles oproti 



minulému roku). Predstavený program spoločenského večera: hudobný hosť, odovzdávanie ocenenia 
za najlepšiu prezentáciu v bloku ml.angiológov a odovzdanie ocenení jubilantov – prof. V.Šefránka, CSc 
(Ďakovný list k životnému jubileu) a MUDr. Džupina (Zlatá medaila SAS). Predstavení boli zahraniční 
hostia (prof. Mazzolai, prof.Vrsalovic (online), prof. Piťha (online), Dr.Ferreira, Dr.Lisý + pozvaní hostia 
z ČR a SR. Doc.Maďarič ocenil stúpajúci trend účasti (podľa predregistrácií).  

Kongres má naďalej 2 generálnych partnerov (Servier, Alfasigma), hlavného partnera (Pierre Fabre). 
Celkovo kongres podporilo 31 firiem, 27 vystavujúcich. Stúpla podpora zo strany partnerov z oblasti 
špec.zdrav.materiálu z oblasti intervenčnej angiológie. Príspevky sa získali aj od nemedicínskych 
partnerov. Doc.Maďarič zdôraznil, že bez podpory firiem by nebolo možné organizovať kongres v hoteli 
Partizán. Odporučil hľadať ďalšie možnosti sponzoringu kongresu/spoločnosti. Dr.Džupina odporučil 
sústrediť pozornosť aj na firmy dodávajúce materiál k ošetrovaniu rán.  

Vedecký sekretár SAS (Dr.Vacula) vyzdvihol „highlighty“ kongresu: Diabetická noha 
s multidisciplinárnou účasťou, a nové odporúčania ESC. 

K bodu programu č.3:  Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR  

1) Kategorizácia ústavnej zdr.starostlivosti: Doc.Maďarič informoval, že SAS má zastúpenie 
v Odborných prac skupinách pre „vaskulárne intervencie“ a „neinvazívnu KV starostlivosť“.  

2) štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval, že od posledného výboru neboli zverejnené 
ani ukončené žiadne postupy. Dr. Vacula informoval, že pracuje intenzívne na ŠDTP diabetická noha.  

3) Sekcia zdravia MZ SR: Doc. Maďarič informoval, že schválený a zverejnený bol Minimálny štandard 
pre špecializačnú prípravu v odbore angiológia.  

4.) Kategorizačné rady, komisie a OPS: Doc.Maďarič zopakoval zastúpenie členov SAS a uviedol nové 
aktivity:  

Odborná pracovná skupina  C pre KV systém (zástupca SAS Dr.Vacula): bola schválená možnosť 
predpisovania inclisiranu angiológmi – fi Novartis bude informovať lekárov o postupe. Zároveň sa 
v blízkej budúcnosti čaká možnosť predpisovania PCSK9 inhibítorov angiológmi. Doc.Maďarič navrhol 
do diskusie výboru, aby sa iniciovala úprava úhrady DOAK pre distálnu HŽT. Po diskusii navrhnuté 
počkať – len nedávno schválená úprava hradenia prox HŽT a PE a taktiež vhodné počkať na príchod 
generík apixabanu.  

OPS G: (Prof.Štvrtinová, Dr.Ambrózy): Dr.Ambrózy uviedol, že sa plánuje zvýšiť aktivita skupiny 
s cieľom registrácie nových materiálov/pomôcok. 

OPS A,H: Dr.Kmecová sa vzdala členstva a nový navrhnutý zástupca za SAS (Dr.Džupina ml.) 
nebol ministerstvom schválený.  

K bodu programu č.4:  Plán podujatí s účasťou SAS:  

1. 13th Central European Vascular Forum – CEVF: 19.-21.09., Ľubľana 
2. 45. Konferencia SSVPL – 10.-12.10.2024, Horný Smokovec 
3. XX. Angio deň LFUK – 20.11.2024, Bratislava 
4. X. Congress of ESVM – 3.-5. April 2025 Bergamo 
5. XXXIII. Slovenský angiologický kongres – 18.-20.09.2025, Tále, Partizán 



 

K uvedeným podujatiam: XX. Angio deň LFUK – Doc.Čelovská informovala, že bude venovaný žilovým 
ochoreniam. X.kongres ESVM: Doc.Maďarič vyzval na podporu účasti zo Slovenska, XXXIII.kongres SAS 
18.-20.9.2025 (Tále) 

K bodu programu č.5:  Rôzne  

1) Doc.Maďarič prezentoval nových angiológov (po špecializačnej skúške): 

• Klinika angiolģie LFUK a NÚSCH Bratislava:  
• MUDr. Čunčíková Patrícia, Téma špecializačnej práce: „Chirurgická liečba aneuryziem 

brušnej aorty “. Pracovisko: Klinika cievnej chirurgie NÚSCH, Bratislava. 
• MUDr.Hlubocká Karina, Téma špecializačnej práce: „Sledovanie pacientov s kritickou 

končatinovou ischémiou po endovaskulárnej liečbe.”  Pracovisko: Klinika angiológie 
LFUK a NÚSCH, Bratislava 

• Angiologická klinika. UPJŠ a. VÚSCH, Košice 
• MUDr.  Katarína Tokarčíková, PhD. Téma špecializačnej práce: „Vybrané biomarkery 

asociované s periférnym artériovým obliterujúcim ochorením dolných končatín aj 
metabolizmom kostí”. Pracovisko: IV. interná klinika UNLP Košice 

• MUDr. Vojtech Ščešnák. Téma špecializačnej práce: „Thromboangiitis obliterans, 
endovaskulárne možnosti liečby a ich klinické výsledky“. Pracovisko: FNsP J.A.Reimana, 
Prešov 

• MUDr. Barbora Zubková. Téma špecializačnej práce: „Ochorenia renálnych artérií a ich 
manažment“. Pracovisko:  NsP Štefana Kukuru Michalovce, a.s. 

• MUDr. Olga Juzvák. Téma špecializačnej práce: „Súčasné možnosti liečby pacientov 
s renovaskulárnou hypertenziou :pohlaď angiológia“. Pracovisko:  NsP Sv.Barbory 
Rožňava 

• Klinika kardiológie a angiológie SZU a SÚSCCH, Banská Bystrica 
• MUDr. Robert Vámoši. Téma špecializačnej práce: „Endovaskulárne uzatváracie 

mechanizmy používané pri intervenciách na aorte“. Pracovisko: CINRE, Bratislava. 

2) Program diabetickej nohy: za posledný rok sa výbor SAS venoval intenzívnejšie téme 
diabetickej nohy. Bol zaslaný podporný list Slovenskej podologickej spoločnosti, Dr.Vacula 
pracuje na ŠDTP a na XXXII.kongrese SAS bude samostatný blok na túto tému so zastúpením 
predstaviteľa MZSR. 

3) Pilotný program vyhľadávania AAA v rizikovej populácii na Slovensku: Doc Maďarič prezentoval 
pripravovaný pilotný program iniciovaný Doc.Maďaričom a Dr.Vincze z NUSCH. Potrebná je 
gescia MZ SR s vytvorením pracovnej skupiny, odborným garantom bude SAS a realizácia bude 
v angiologických amb vo vybraných regiónoch počas pilotu. Na XXXII. kongrese SAS bude tejto 
téme venovaný aj samostatný blok so zástupcami MZSR.  

4) Žiadosť o finančný príspevok pre mladého angiológa: Prezentovaná bola žiadosť od MUDr. 
Dišekovej z NUSCH Bratislava o finančný príspevok 500 EURO na náklady spojené s účasťou na 
2024 ESVM Academy v Lausanne Švajčiarsko. Prebehlo hlasovanie a žiadosť bola schválená 
všetkými členmi výboru. (Za 9, proti 0,zdržal sa 0). 

5) Neuhradené členské príspevky: Doc.Maďarič prezentoval zoznam členov SAS s neuhradenými 
členskými príspevkami, viacerí i za viac rokov. Navrhol, aby výbor SAS dal návrh na vylúčenie 
z SAS tých členov, ktorí nezaplatili viac ako 2 roky. V diskusii členov neprišlo k jednotnému 
názoru a rozhodnutie a ďalšia diskusia k tomuto bodu bola odložená.   



6) Aktuality v cievnej medicíne:    Doc. Maďarič upozornil na klesajúci trend a vyzval k vyššej
aktivite, bude kontaktovať aj ďalšie angiologické akademické pracoviská. Ostáva finančná
odmenu pre prispievateľa 200 EURO. Informácia aj o novom formáte – „kazuistiky v obrazoch“,
kde najviac/výlučne prispieva Dr.Vacula.

7) Doc.Maďarič informoval, že budúci rok vo februári budú Voľby do výboru a DR SAS: Prvá
informácia príde členom v decembri 2024. Aj nasledujúca decembrová schôdza výboru sa bude
venovať príprave volieb.  Bude snaha o elektronickú formu volieb - záleží na súhlase právneho
oddelenia SLS. Členovia SAS vyberú, či súhlasia s kandidatúrou do výboru alebo DR SAS.

8) Dr. Dostálová pozitívne hodnotila zapojenie ml angiológov do prednášok na kongrese SAS (2
bloky). Plánuje osloviť prezidentku Českej angiologickej spoločnosti (Doc.Karetovú)  k účasti
mladých lekárov z ČR v týchto blokoch.

9) Dr.Dostálová sa informovala, či zborník abstraktov kongresu má ISBN. Odpoveď od prezidenta
SAS a sekretárky, že ISBN je pridelené a uvedené.

10) Doc.Maďarič otvoril tému, či by mala byť spoločná večera so zástupcami firiem v predvečer
kongresu – diskusia s hľadaním možností zlepšenia spolupráce. Väčšina členov SAS sa vyjadrila
súhlasne, ale výbor nedospel k spoločnému záveru.

11) Návrh MUDr. Vaculu na finančnú odmenu Mgr.Nemcovej za celoročnú činnosť a organizáciu
výročného kongresu vo výške 2.000, Eur. Schválenie tohto návrh členmi výboru S.A.S. SLS.
(hlasovanie per rollam 14.09. Za:8, nehlasoval: 1).

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 4.12.2024 o 14. hod, - zasadacia miestnosť NÚSCH, -1. poschodie 
Bratislava.  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.          MUDr. E. Bojdová  

   viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Tále 11.9.2024 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, Phd 


